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Protokół nr LI.14 
z posiedzenia sesji Rady Powiatu Międzyrzeckiego 

z dnia 29 października 2014 r. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Lesław Hołownia otworzył obrady sesji o godzinie 
1305 w Starostwie Powiatowym w Międzyrzeczu. Obecnych było 16 radnych (lista 
obecności w załączeniu). Następnie przywitał zaproszonych gości (lista obecności  
w załączeniu), zgromadzonych radnych, Zarząd Powiatu, Sekretarza oraz Skarbnika.   
 
Przewodniczący Rady powiedział, że radni otrzymali porządek obrad i zapytał czy 
są jakieś uwagi odnośnie tego porządku. Nie było żadnych uwag. Przewodniczący 
Rady poinformował, że Rada przyjęła jednogłośnie porządek obrad bez zmian. 
Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad: 
 

1. Sprawy organizacyjne sesji: 
a) stwierdzenie quorum, 
b) porządek obrad. 

2. Interpelacje i zapytania radnych. 
3. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2013/2014. 
4. Informacja o złożonych oświadczeniach o stanie majątkowym. 
5. Informacja o działalności Powiatowej Rady Organizacji Pozarządowych. 
6. Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie zmiany uchwały Nr XLIV.263.14 Rady Powiatu 
Międzyrzeckiego z dnia 26 marca 2014 r. w sprawie określenia zadań, 
na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych w 2014 r. (druk nr 54), 

b) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat oraz 
wysokości kosztów usuwania i przechowywania pojazdów (druk  
nr 55), 

c) w sprawie zmiany w uchwale budżetowej na 2014 r. (druk nr 56). 
7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
8. 90 lat Lasów Państwowych. 
9. Wyjazd autokarem do ośrodka edukacyjnego Głębokie przy Leśniczówce 

Rojewo Nadleśnictwo Międzyrzecz. 
10. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie 

międzysesyjnym. 
11. Przyjęcie protokołu z dnia 30 września 2014 r. 
12. Sprawy organizacyjne Rady Powiatu. 

 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że przed przejściem do realizacji porządku obrad 
chciałby podziękować Panu Komendantowi Powiatowej Państwowej Straży 
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Pożarnej  Markowi Harkotowi za zaangażowanie, wsparcie finansowe i materialne 
przy organizacji zawodów jeździeckich, które nie odbyłyby się, gdyby nie pomoc 
strażaków oraz za promocję Powiatu. 

Przewodniczący Rady przeszedł do punktu 2. 

Ad 2  

Głos zabrał Radny Marian Sierpatowski i oznajmił, że ma dwie interpelacje. Jedna 
dotyczyła bieżącej oceny stanu drogi Kalsko-Twierdzielewo. Droga ta jest  
w kiepskim stanie. Druga interpelacja dotyczyła naboru na stanowiska pracy  
w Powiatowym Urzędzie Pracy w Międzyrzeczu. Radny otrzymał w tej sprawie 
anonimowy list i chciałby zapytać, jak jest organizowany nabór w PUP-ie, czy istnieje 
konieczność dodatkowego zatrudnienia. 

Następnie ze swoją interpelacją zwróciła się Radna Halina Banaszkiewicz. 
Interpelacja dotyczyła drogi w Brójcach, ulicy Polnej. Jest to droga prowadząca do 
miejscowej szkoły, jest ona gruntowa, ale publiczna, ma swój numer ewidencyjny, 
jest uwzględniona w mapach. Droga jest w fatalnym stanie, autobusy mają problem  
z dojazdem. Gmina wielokrotnie ulepszała nawierzchnię tej drogi. Gmina wystąpiła 
z wnioskiem o remont tej nawierzchni. Wniosek został złożony w sierpniu, dopiero 
po miesiącu zwrócono się z prośbą o uzupełnienie dokumentów. Gmina dokonała 
uzupełnienia, ale i tak otrzymała decyzję odmowną. Radna zadała pytanie, czy ta 
odmowa wynika wprost z przepisów, czy droga, która istnieje od zawsze i jest  
w mapach musi być remontowana zgodnie z procedurami, które stosuje się dla 
wyliczania działek pod nowe drogi. Radna poprosiła o przywołanie tych przepisów, 
jeśli to z nich wynika ta odmowa. A drugie pytanie radnej dotyczyło procedury 
oceny dokumentów w Wydziale Budownictwa. Jest ona naprawdę długa i czy 
można usprawnić tę pracę. 

Więcej interpelacji ani zapytań nie było. 

Ad 3      

Przewodniczący Rady oznajmił, że ta informacja o stanie realizacji zadań 
oświatowych za rok szkolny 2013/2014 była szczegółowo omawiana na 
posiedzeniach komisji. Zapytał zatem, czy są jakieś pytania i uwagi do tej informacji. 
Nie było żadnych uwag. 
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Ad 4 

Przewodniczący Rady odczytał analizę oświadczeń majątkowych radnych Rady 
Powiatu Międzyrzeckiego (tekst analizy w załączeniu). Oświadczenia zostały 
złożone w terminie. Stwierdzono kilka nieprawidłowości polegających na 
nieokreśleniu przynależności majątkowych środków pieniężnych oraz nie określono 
przynależności majątkowych nieruchomości, nie wskazano wobec kogo zostały 
zaciągnięte zobowiązania pieniężne, w niektórych oświadczeniach nie zostały 
podane dochody współmałżonka. Wszystkie oświadczenia zostały opublikowane  
w BIP-ie i można się z nimi zapoznać.     

Przewodniczący Rady zapytał, czy są jakieś uwagi do tego punktu. Uwag i zapytań 
nie było. 

Ad 5 

Pan Przewodniczący Powiatowej Rady Organizacji Pozarządowych Włodzimierz 
Szopiński przedstawił informację o działalności Powiatowej Rady Organizacji 
Pozarządowych. Uczynił to w formie prezentacji multimedialnej. Powiedział o tym, 
kiedy PROP została utworzona i w jakim składzie działa, jakie są jej zadania. 
Powiedział o wydarzeniach i projektach, które udało się zrealizować. Po 
przedstawieniu prezentacji multimedialnej, Pan Przewodniczący PROP-u 
podziękował członkom organizacji pozarządowych, władzom powiatu, wszystkim 
tym, którzy brali udział w realizacji tych zamierzeń, dyrektorom jednostek 
organizacyjnych, przedsiębiorcom, swoim współpracownikom oraz Wydziałowi 
Edukacji. Podziękowania zostały złożone przede wszystkim władzom Starostwa 
Powiatowego, Radzie Powiatu, Urzędowi Skarbowemu, Komendzie Powiatowej 
Państwowej Straży Pożarnej, Zarządowi Dróg Powiatowych oraz Szpitalowi 
Międzyrzeckiemu. 

Przewodniczący Rady podziękował za te 4 lata działalności. Dodał, że bez 
organizacji pozarządowych, bez stowarzyszeń samorząd by nie funkcjonował. 

Ad 6 

Przewodniczący Rady przystąpił do podjęcia uchwał:  
 

a) w sprawie zmiany uchwały Nr XLIV.263.14 Rady Powiatu 
Międzyrzeckiego z dnia 26 marca 2014 r. w sprawie określenia zadań, 
na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych w 2014 r. (druk nr 54) 



4 
 

Przewodniczący Rady zapytał czy są jakieś uwagi do uchwały. Pytań i uwag nie 
było. W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę podjęto 16 głosami „za”  
(0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących”) i zarejestrowano pod nr LI.301.14. 
 

b) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat oraz 
wysokości kosztów usuwania i przechowywania pojazdów (druk  
nr 55) 

 
Przewodniczący Rady zapytał czy są jakieś uwagi do uchwały. Pytań i uwag nie 
było. W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę podjęto 16 głosami „za”  
(0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących”) i zarejestrowano pod nr LI.302.14. 
 

c) w sprawie zmiany w uchwale budżetowej na 2014 r. (druk nr 56) 
 
Przewodniczący Rady zapytał czy są jakieś uwagi do uchwały. Pytań i uwag nie 
było. W przeprowadzonym głosowaniu jawnym uchwałę podjęto 10 głosami „za”  
(0 „przeciw” i 6 „wstrzymujących”) i zarejestrowano pod nr LI.303.14. 
 

Ad 7 

Głos zabrał Wicestarosta. W odpowiedzi na interpelację radnego Mariana 
Sierpatowskiego dotyczącej drogi Kalsko-Twierdzielewo, powiedział, że zapozna się 
z tym problemem, sprawdzi wraz z Dyrektorem ZDP stan tej drogi i udzieli 
odpowiedzi na następnej sesji. Co do anonimu w sprawie zatrudnienia w Urzędzie 
Pracy, też zostanie ta kwestia sprawdzona i odpowiedź zostanie udzielona pisemnie.  

Odnośnie interpelacji radnej Haliny Banaszkiewicz, to też przy pomocy Dyrektora 
ZDP zostanie to sprawdzone i odpowiedzi udzieli na piśmie.  

 

Ad 8 

Głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady Jarosław Szałata. W związku z 90-leciem 
funkcjonowania Lasów Państwowych przedstawił krótko sytuację lasów w kraju 
oraz w powiecie. Omówił też funkcje lasów. Następnie został zaprezentowany film, 
który przybliżył historię i działalność Lasów Państwowych w Polsce.    

Następnie Przewodniczący Rady wręczył leśnikom podziękowania za pracę i opiekę 
nad naszym narodowym bogactwem, jakim są lasy. Owe podziękowania i życzenia  
z okazji 90-lecia Lasów Państwowych otrzymali: 
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– Pan Jerzy Pawliszak – Nadleśniczy Nadleśnictwa Międzyrzecz, 

– Pan Tadeusz Przybyłka – Nadleśniczy Nadleśnictwa Skwierzyna, 

– Pan Bogdan Kowalczyk – Nadleśniczy Nadleśnictwa Trzciel. 

Przewodniczący Rady ogłosił o godzinie 1415 przerwę w celu udania się do ośrodka 
edukacyjnego Głębokie przy Leśniczówce Rojewo, Nadleśnictwo Międzyrzecz. 

Po przybyciu do ośrodka Edukacji Przyrodniczo-Leśnej Nadleśniczy Nadleśnictwa 
Międzyrzecz Jerzy Pawliszak krótko omówił obiekty edukacji, które znajdują się na 
terenie Nadleśnictwa. Są to: 

– Izba edukacji leśnej w siedzibie Nadleśnictwa, wyposażona w zestawy plansz 
dydaktycznych, mapy, spreparowane gatunki zwierząt, gabloty z owadami, sprzęt 
audiowizualny. 

– „Zielona Klasa” przy siedzibie Nadleśnictwa. Zwiedzający poznają funkcję lasu, 
znaczenie dla ludności oraz wybrane zagadnienia z ochrony lasu, ochrony przyrody, 
łowiectwa i hodowli lasu. 

– Leśna ścieżka edukacyjna „Głębokie” to możliwość zapoznania zwiedzających  
z gospodarką leśną, jak również ochroną przyrody, gdyż ścieżka położona jest  
w bezpośrednim sąsiedztwie Użytku Ekologicznego „Głębokie” i jeziora Głębokie, 
na którym można obserwować chronione gatunki ptaków. 

– Drzewostan nasienny to omówienie zagadnień związanych z nasiennictwem  
i selekcją. 

– Rezerwat przyrody, użytki ekologiczne „Głębokie” i „Duże Bagno” to zajęcia 
związane z szeroko pojętą ochroną przyrody tzn. ochroną gatunkową roślin, 
zwierząt i grzybów. 

Ad 10 

Wicestarosta przedstawił krótko sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu  
w okresie międzysesyjnym, omówił ile posiedzeń się odbyło i jakie podjęto uchwały. 

Ad 11 

Przewodniczący Rady poinformował, że radni mieli możliwość zapoznania się  
z protokołem poprzedniej sesji, z dnia 30 września. Zapytał czy są jakieś uwagi do 
tego protokołu. Uwag żadnych nie było, więc Przewodniczący Rady stwierdził, że 
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Protokół nr L.14 z posiedzenia Rady Powiatu Międzyrzeckiego z dnia 30 września 
2014 roku został przyjęty przez Radę bez uwag.  
 
Ad 12 
 
Przewodniczący Rady powiedział, że kolejna sesja odbędzie się dnia 5 listopada, 
radni otrzymali już materiały, z którymi mają się zapoznać. Sesja ta będzie już 
ostatnią sesją podczas tej kadencji. 
 
Po zamknięciu sesji radni oraz goście, którzy wyrazili chęć zwiedzenia obiektu 
edukacyjnego, udali się z Nadleśniczym w celu zapoznania się z ofertą edukacyjną 
Nadleśnictwa Międzyrzecz.  
 
Przewodniczący Rady zamknął sesję o godzinie 1545. 
 
 
 
 
 
Protokołowała      Przewodniczący Rady Powiatu 
 
         Lesław Hołownia 
 
 


